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Voorwoord 
Het vorige kwartaal heeft de redactie de nieuwe “In de Branding” gelanceerd. De eerste reac-
ties waren positief, helaas waren er hier en daar nog wat kinderziekten te bespeuren. Hopelijk 
zijn die nu verholpen. Blijft u vooral suggesties tot verbetering doen, we zijn er blij mee! 
Dit nummer kent als thema “Beheer”. De redactie heeft een drietal auteurs gevraagd vanuit 
verschillende invalshoeken te schetsen wat er nu eigenlijk gebeurt met al onze inventarisa-
ties. Hans Visser beschrijft in zijn artikel wat monitoring inhoudt en waarom dit zo belangrijk 
is. Jos Kuijpers vertelt over de ontwikkeling van het natuurgebied de Beningerslikken en put 
daarvoor uit onder andere het rapport “Broedvogelinventarisatie 25 jaar Beningerslikken” van 
onze eigen VWG. Hij probeert ook te voorspellen wat er gebeurt als de Haringvlietsluizen op 
een kier gaan. Jan Alewijn Dijkhuizen vat het jarenlange inventarisatiewerk van de Zoogdier-
werkgroep samen en laat zien op welke wijze de adviezen van deze werkgroep doorwerken 
in het beheer van bunkers door de terreinbeherende organisaties. 

Intussen gaat het inventarisatiewerk gewoon door. De vogels van de Beningerslikken zijn 
al weer een paar jaar extra geïnventariseerd en op ons eiland is ook weer een nieuwe pad-
denstoelensoort ontdekt. Eline Vis beschrijft de vondst van de vermiljoenhoutzwam. Alleen de 
naam al doet je watertanden. Hoe een relatief jong natuurgebied zich ontwikkelt, ontdekt Tom 
van Wanum als hij op stap gaat met Sandy van den Ban. 

Goed nieuws trouwens ook van het redactiefront. In de persoon van John van der Knaap zijn 
we er in geslaagd een nieuwe webmaster aan te trekken, die meteen actief aan de slag is 
gegaan. De eerste resultaten zijn op onze website te zien. Zo is dit blad in het vervolg ook 
vanaf de site te downloaden en kunt u ook regelmatig nieuwtjes aantreffen over het wel en 
wee van onze afdeling. U zult er bijvoorbeeld binnenkort een bericht kunnen vinden over de 
vogelcursus voor beginners, die we ook dit voorjaar samen met het IVN gaan aanbieden. De 
gemeente	Hellevoetsluis	draagt	wederom	haar	financiële	steentje	bij,	waarvoor	onze	dank!	
Voor het eerst zullen we dit voorjaar ook een plantencursus gaan aanbieden. Voor een ieder 
wat wils dus. 

Tot slot roep ik u op de ALV van 14 februari te bezoeken. We doen weer verslag van het 
afgelopen jaar en bespreken onze plannen voor 2013. Ook nemen we, na jarenlange trouwe 
dienst, afscheid van onze voormalige secretaris en huidige webmaster Frans Roozen.
Na de pauze is er een lezing van Anton van Haperen over de Zeeuwse- en Zuid-Hollandse 
duinen. 
Genoeg redenen om te komen dus!
 
Theo Briggeman, voorzitter. 


